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Vážení a milí spoluobčané, 
opět nadešel dětem zajisté velmi milý měsíc červen. 

První červnový den slaví svátek děti po  celém světě. 
Na konci měsíce se uzavřou školní brány a začnou tolik 
očekávané prázdniny. Přeji dětem vydařený závěr 
školního roku, vám všem mnoho krásných slunečných 
dnů, pohodu a příjemně strávený čas během prázdnin 
a  dovolených. Užijte si léto, odpočiňte si a  načerpejte 
novou energii.

K e z výše n í b e z p e čn o s t i p o h y b u c h o d ců 
na  komunikaci ke  Komorníku, bylo provedeno 
zpevnění povrchu krajnice.

V  dubnu proběhla oprava komunikace Mosty – 
Suchdol a  opravy povrchu komunikací ve  Valtínově. 
Na  červen je plánovaná oprava asfaltových povrchů 
v Kunžaku a na Zvůli.

Na SFŽP jsme s žádostí o dotaci na realizaci stavby 
vodního díla Napojení vrtu Kunžak HV-3 a  Rozvod 
pitné vody HV-2 neuspěli. Žádost byla nově podaná 
na  MŽP. Společně s  žádostí na  stavbu Čističky 
odpadních vod a  kanalizace ve  Valtínově byly tyto 
žádosti schváleny, ale z  nedostatku finančních 
prostředků skončily v  zásobníku pod čarou. V měsíci 
květnu ministerstvo životního prostředí získalo 

z  Evropských fondů další finanční prostředky 
a  žadatelé v  zásobníku mohli svoji žádost podat 
opakovaně.

Byla ukončena výstavba dvou obecních rybníků 
ve Valtínově.
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Přesné měření přítoku odpadních vod do nové ČOV 
ukázalo, že přitéká o 80% více vody než je dodáno 
z  vodovodního řádu. Jednou z  příčin je napojení 
balastních vod a přepadu studní do veřejné kanalizace 
v  obci. Při hledání zdrojů jsme odhalili velký přítok 
mezi Benzinou a  bytovkami. Tento pramen jsme 
z  veřejné kanalizace novým potrubím přeložili 
do  potoka protékajícím pod hřištěm. V  podobných 
akcích plánujeme pokračovat.

Na jaře letošního roku byla zahájena akce ZTV 
(základní technická vybavenost) pro plánovanou 
přípravu lokality výstavby 12 rodinných domů 
na Malém Podolí.

Po získání dotace z Ministerstva pro místní rozvoj 
na rekonstrukci kuchyně v MŠ byly v květnu započaty 
stavební úpravy s  navazující rekonstrukcí gastro, 
kterou hradí obec Kunžak.

Stále se  zvyšující ceny za  energie nás nutí 
k zamyšlení, jak uspořit náklady na běžný provoz obce. 
Aktuálně vypsané dotace na  výstavbu FVE 
na  budovách ve  vlastnictví obce nás přivedly 
na myšlenku využití solárních panelů. Zastupitelstvo 
odsouhlasilo přípravu projektové dokumentace 
a podání žádosti o pořízení FVE na obecních budovách 
mateřské a  základní školy, obecního úřadu a  čističky 
odpadních vod.

V květnu byla podaná žádost do SFDI na výstavbu 
cyklostezky Kunžak -Lomy I. Etapa.

Plánované dokončení ZTV pro položení asfaltového 
povrchu v ulici K Zahrádkám je z technických důvodů 
odloženo. Termín dokončení přislíben do  podzimu 
letošního roku.

27. dubna startoval v místní části Kaproun 3. ročník 
pochodu Kanadský tulák. Vzhledem k plánované účasti 
až tisíce osob bylo nutné zajistit parkování vozidel. 
Děkuji soukromému zemědě lci Jiř ímu Jurovi 
za  umožnění parkování na  jeho pozemcích a  členům 
SDH Kunžak Štěpánce Rückertové a  Martinovi 
Waszniowskému za  organizaci parkujících. Akce 
se  zúčastnilo 1442 osob, 4.  ročník startuje 28.  září 
v Nové Bystřici.

Vzhledem k opakujícím se stížnostem na znečistění 
fasád a  automobilů při údržbě obecní zeleně budou 
trávníky v  okolí nemovitostí sečeny 50  cm od  budov. 
Děkuji za  pochopení a  věřím, že našim společným 
zájmem je klidné soužití a příjemný vzhled naší obce.

Petr Král, starosta obce
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Mateřská škola 
Besedy pro rodiče
23.ledna přijela do mateřské školy paní Mgr. Jana 

Kalvodová z  Pedagogicko-psychologické poradny 
Dačice. Tato beseda byla zaměřena na  téma školní 
zralost a  připravenost a  také s  tím související téma 
odkladů školní docházky.

Další setkání s  rodiči proběhlo 28.února, tentokrát 
na  téma První pomoc s  Bc. Tomášem Grausamem. 
Ze strany rodičů byl o  toto školení dlouhodobý zájem, 
a proto jsem ráda, že se ho podařilo uskutečnit.

Plavání
Ruce, nohy, břicho záda, to všechno má voda ráda. 

Obličej si namočím, pak se  plavat naučím. V  rámci 
předplavecké výuky chodíme s  předškolními dětmi 
do místního bazénu. Snažíme se, aby se děti formou her 
naučily bezpečně chovat ve  vodě i  mimo ní, aby 
se  zbavily případných strachů a  užily si společnou 
legraci.

Dopravní nauka
V  letošním roce jsme opět přijali pozvání do DDM 

v  J. Hradci na  dopravní nauku pro předškolní děti. 
V ý u k a 
p r o b í h a l a 
2 3 . 4 .  a 
3 . 5 . 2 0 2 4 . 
Na  dopravní 
soutěži dne 
5 . č e r v n a 
obsadily děti 
pod vedením 
paní učitelky 
D a n i e l y 
A d a m c o v é 

krásné 2.místo. Za  reprezentaci mateřské školy 
děkujeme Vojtovi Bejčkovi, Filipu Vaškovi, Nelince 

E l s t e r o v é 
a  K a t e ř i n ě 
Požárové. Filip 
Vašek dostal 
d v o j n á s o b n é 
o c e n ě n í , 
p r o t o ž e 
p r a k t i c k o u 
i  teoretickou 
č á s t z v l á d l 
z c e l a b e z 
chyby.
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Ekotým
V  letošním školním roce je téma ekotýmu 

kompostování. Na  schůzce ekotýmu jsme si určili cíle 
a  úkoly, které budeme společně plnit. První úkol byl 
pořídit kyblík na bioodpad pro paní kuchařku, druhý 
úkol byl pořídit žížaly a  třetí úkol zněl dát nový nátěr 
našim zahradním kompostérům. Žížaly se  nám 
podařilo získat od  jedné z  našich maminek, paní 
Elsterové. Pořídili jsme si vermikompostér a  rozhodli 
se uspořádat vzdělávací schůzku i pro rodiče, kde nás 
p a n í E l s t e r o v á s e z n á m i l a s  t é m a t e m 
vermikompostování. Splnit poslední úkol, natřít naše 
kompostéry a  připravit podestýlku pro žížaly nám 
pomohli splnit žáci sedmé třídy ze ZŠ SNW se kterými 
jsme společně oslavili Den Země.

Zápis děti do mateřské školy
V termínu od 16.4.- 30.4.2024 měli možnost zákonní 

zástupci dětí využít elektronický předzápis, který velmi 
urychlí a  usnadní zápis dítěte do  školky ještě před 
termínem řádného zápisu. Tuto možnost využilo 
celkem sedm rodičů. Řádný zápis proběhl ve  dnech 
6.5.  a 7.5.2024. K  zápisu přišlo celkem 15 dětí, 
do  základní školy odchází 13 dětí. V  příštím školním 
roce bude kapacita mateřská škole opět naplněna.

Přírodní zahrada
„Spolupracujme s přírodou, ona bude spolupracovat 

s  námi.“ To je motto spolku přírodních zahrad. 
15. května byl mateřské škole udělen certifikát Přírodní 
zahrady. Splnili jsme veškeré podmínky pro udělení 
zahradní plakety a  nyní jsme zařazeni do  sítě 
přírodních zahrad v ČR.
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Čtenářské dopoledne se spisovatelkou
V  rámci rozvoje čtenářské pregramotnosti a vztahu 

ke  knize jsme do  mateřské školy pozvali známou 
spisovatelku Ivonu Březinovou. Mladší děti prožily 
čtenářské aktivity ve třídě u Zeleňásků, kde si společně 
přečetly knihu s názvem I hračky si chtějí hrát. Autorka 
využila velmi kreativním způsobem třídní hračky a tak 
příběh vizualizovala. Skupina starších předškolních 
dětí využila prostory obecní knihovny. V  rámci 
listování autorčinými knihami se  děti seznamovaly 
s  její profesí a  otevíraly si otázky, jaké zaměstnání by 
jako dospělí chtěly dělat. S různými maňásky nás paní 
spisovatelka provedla napříč svou tvorbou. Předškoláci 
dostanou jako dárek na  rozloučenou knihu 
s věnováním paní spisovatelky.

Třídní besídky
Předposlední týden v  květnu byl věnován třídním 

besídkám. Pro děti je to příležitost vystoupit před 
velkým publikem, zažehnat ostych a předvést, co vše 
se  naučily. Básničky střídaly písničky a  tanečky. 
U Modrásků jsme měli možnost nahlédnout do velmi 
povedené hudební dramatizace pohádky O  Karkulce 
od  Zdeňka Svěráka. U  Zeleňásků jsme si zatancovali 
country a  u Žluťásků nahlédli do  příběhu pohádky 
Lotrando a  Zubejda. Vystoupení dětí je vždy milé, 
dojemné až emotivní. Slovy jedné z maminek: „Zase 
o level lepší než loni“ a to velmi potěší.

OP JAK
Od 1.9.2022 do 31.8.2024  mateřská škola čerpá 

finanční prostředky z Operačního programu Jan Amos 
Komenský v  celkové částce 488  169  Kč. Finanční 
prostředky byly prozatím použity na  personální 
podporu – školní asistent, vzdělávání pedagogických 
pracovníků – všechny paní učitelky již mají kurz 
Logopedický asistent, finance byly použity také 
na  odborně zaměřená komunitní setkání – beseda 
s  rodiči na  téma školní zralost. Dále bylo z programu 
zakoupeno digitální piano, dvě interaktivní tabule 
a tvořivá sada pro pečetění.

Dění ve školce ve fotozkratce

Třída Modrásci
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Třída Žluťásci
Třída Zeleňásci

Dravci

Karneval

Předškoláci v ZŠ

Park Robinson
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 R e k o n s t r u k c e šk o l n í k u c h y n ě 
a hospodářského pavilonu

29.  dubna byla zahájena rekonstrukce školní 
kuchyně a  celého hospodářského pavilonu. Výběrové 
řízení na  stavební práce vyhrála firma RM BAU. 
Od začátku školního roku jsme se na tuto rekonstrukci 
připravovali, 
v y k l í z e l i 
v š e c h n y 
p ř i l e h l é 
k a b i n e t y , 
v y m ý š l e l i 
s y s t é m 
d i s t r i b u c e 
p o t r a v i n , 
převozu jídla 
a  m n o h o 
dalš ích věcí 
s  t í m 
spojených.

C h t ě l a 
b y c h v e l m i 

poděkovat všem, kteří nám pomohli a  pomáhají, 
kdykoliv je o to požádám.

26.  dubna bylo potřeba během jednoho odpoledne 
kompletně vyklidit stávající kuchyň a  připravit 
prostory v kuchyni nové, aby bylo zajištěno stravování 
pro děti. Vše se  podařilo díky velké ochotě Rosti 
Smejkala a  jeho zaměstnanců, zaměstnanců ZD 
Kunžak, provozních zaměstnanců obce, panu 
školníkovi ze ZŠ, synů paní kuchařky a mé rodiny.

Nyní je rekonstrukce v plném proudu, některé dny 
jsou provozně opravdu náročné, ale těšení se  na 
výsledek nám pomáhá vše zvládnout. Děkuji svým 
zaměstnancům za  ochotu a  veškerou snahu a  pomoc, 
kterou vynakládají. Velké díky patří hlavně provozním 
zaměstnancům a  paní kuchařce Blance za  tolik 
potřebný nadhled a pozitivní přístup k práci. Oceňuji 
také snahu všech rodičů, kteří nám vyšli vstříc. Díky 
tomu můžeme v  létě otevřít pouze jednu třídu a snáze 
zajistit při rekonstrukci podmínky pro letní provoz.
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 Výročí mateřské školy
V  letošním roce 3.9.2024 slavíme 40. výročí otevření 

mateřské školy. Plánujeme den otevřených dveří 
a  koncert k  oslavě tohoto výročí. Budeme se  těšit 
na setkání s vámi.

Příjemně prožité letní dny přejí zaměstnanci MŠ 
Kunžak.

Veronika Dobešová
ředitelka MŠ

Vítání občánků 
Obec Kunžak uspořádala dne 7.5.2024 v  obřadní síni Obecního úřadu Kunžak tradiční vítání občánků obce 

Kunžak.
Byly přivítány tyto děti:
Eliška Vilímková, Kryštof Holcmann, Jan Marek, Štěpán Havelka, Eliška Chaloupková, Nela Dohnalová 

a Veronika Hübschová.
Při vítání účinkovaly děti z MŠ Kunžak a připravily i drobné dárky pro nové občánky obce.
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Základní škola Sira Nicholase 
Wintona Kunžak informuje 

Uctění památky Sira Nicholase Wintona
19.  května jsme si připomněli 115.  narozeniny 

S.N.Wintona. Ve  třídách si žáci připomínali čin pana 
Wintona, který před druhou světovou válkou zachránil 
669 židovských dětí.

V  únoru se  konala v  Praze premiéra filmu Jeden 
život. Jeden život je britský životopisný film 
o  Nicholasi Wintonovi. Film sleduje Wintona, který 
se  ohlíží za  svou minulostí, kdy pomáhal skupinám 
ž i d o v s k ý c h d ě t í v  N ěm c i o k u p o v a n é m 
Československu, aby se  mohly ukrýt a  uprchnout 
v  letech 1938-39, těsně před začátkem druhé světové 
války. Hlavní role ve filmu ztvárnili Anthony Hopkins 
a Johnny Flynn. Premiéry se zúčastnila ředitelka školy, 
která se  zde setkala nejen s Wintonovými dětmi, ale 
také s  jeho synem, zetěm a  vnukem. V  březnu film 
zhlédli v  kině v  Jindřichově Hradci žáci od 5.  do 
9.  třídy. Byl to pro všechny velmi silný zážitek. 
Ve  třídách pak následovaly besedy o  filmu, o  panu 
Wintonovi a o jeho činu.

Ekoškola
Naše škola získala poprvé titul Ekoškola jako druhá 

v Jihočeském kraji v roce 2007. V letech 2009, 2011, 2014 
a 2019 jsme titul obhájili. V únoru jsme tento prestižní 

titul obhájili po šesté. Slavnostní předání titulu a vlajky 
proběhne v červnu v Praze na Staroměstské radnici. Při 
auditu provázeli auditorku paní Bínovou členové 
ekotýmu. Hodnoceno bylo všech sedm kroků 
programu Ekoškoly a hodnocení dopadlo na výbornou.

V  rámci projektu Ekoškola žáci zorganizovali 
několik celoškolních akcí.

Audit

Ekotým
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Den Země
Den Země je každoroční celosvětová událost 

organizovaná a  zaměřená na  propagaci a  podporu 
ochrany životního prostředí. Poprvé byl Den Země 
slaven v  roce 1970, v  současnosti probíhá oslava 
každoročně ve  více než 193 zemích světa. U  nás 
ve  škole jsme pořádali v  tento den akce zaměřené 
na pomoc přírodě. Děti z prvního stupně uklízely okolí 
Kunžaku. Žáci 6.  třídy ve  spolupráci s  Českými lesy 
opravili přístřešek Plachý šraňk a  pomohli čistit 
oplocenku od  náletů. Žáci 7.  třídy v  mateřské škole 
Kunžak pomáhali s  údržbou zahrady a  zorganizovali 
hru pro děti ze  školky. Žáci 8.  třídy čistili od  náletů 
chráněné území – Př írodní památku Jalovce 
u  Kunžaku. Žáci 9.  ročníku vysadili 30  stříbrných 
smrků u čističky odpadních vod v Kunžaku.

Kampaň obyčejného hrdinství
Je projekt Ekoškoly a  je o  tom ukazovat si, co je 

v našich silách zlepšit a proč je důležité dělat správné 
věci. Kampaň sice nezastaví klimatické změny, ale 

může mnoha lidem ukázat, že lze něco udělat 
k  ochraně klimatu. Ve  škole tato dobrovolná akce 
probíhala ve  dnech 30.  dubna až 3.  května a  žáci si 
vybírali z pěti výzev:

• Učíme se venku – proběhlo 41 vyučovacích hodin 
venku

• Zasadíme strom nebo rostlinu – zasadili 908 bylin, 
17 keřů, 167 stromů

• Strávíme den bez technologií – bez technologií 
vydrželi 1 den

• Obydlí pro zvířata – vyrobili 43 obydlí
• Soutěž o  nejhezčí vegetariánskou svačinu – 

zúčastnilo se 24 soutěžících
Sběr elektroodpadu
9.  třída zorganizovala sběr elektroodpadu, 

s  maskotem a  červenou popelnicí obcházeli třídy 
a sbírali drobné elektrické spotřebiče.

Soutěž o pohár starosty

Pan starosta vyhlásil soutěž pro žáky II. stupně 
o nejkrásnější květináč. Před budovou školy jsou čtyři 
betonové květináče, každá třída si připravila plán, jak 
ten svůj osadí, pak si objednali květiny v  místním 
květinářství a nakonec květináče osadili. Do uzávěrky 
zpravodaje nebyl vítěz soutěže znám, ale rozhodování 
o  vítězi bude jistě těžké. Macešky v  květináčích před 
vchodem do školy vysadili páťáci.

Děti dětem
Žáci 8.  ročníku připravili pro všechny děti z  I. 

stupně hru o třídění odpadu. Žáci 5. třídy připravili tři 
programy pro mladší spolužáky z 1. – 4.  třídy, 
na podzim na  téma haloween a na  jaře s názvy Piráti 
a Trpaslíci.

Další aktivity pro jiné třídy připravují žáci i  jiných 
tříd, budou je realizovat v červnu.

9. třída vysazuje stromky u ČOV Kunžak

7. třída čistila oplocenku

Učíme se venku
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Soutěže
Žáci školy se  účastnili okresních kol těchto 

olympiád: biologická olympiáda (Gabriela Hesová, 
Matěj Vašek, Magdaléna Drobilová, Zdeněk Zámečník), 
recitační soutěž (Laura Švaříčková, Štěpánka 
Šarochová, Chiara Cruscuolo, Klára Roninová), 
olympiáda v zeměpise (Matyáš Forman), olympiáda 
v anglickém jazyce (Veronika Sojková, Matěj Baránek), 
dějepisná olympiáda (Kristýna Lojková), olympiáda 
v  českém jazyce (Klára Roninová), matematická 
olympiáda (Matěj Marýška, Filip Popelka, Jakub 
Winkler – 3. místo, Lukáš Winkler, Sabina Brtníková, 
Bára Valková, Matyáš Kocman – 2.  místo, Zdeněk 
Zámečník – 3.  místo). Soutěže Ekománie, která 
se  konala v  Třeboni, se  zúčastnila Magdaléna 
Drobilová. Ve Veselí nad Lužnicí reprezentovaly školu 
na přírodovědné soutěži Karolína Stránská a Charlotte 
Fenclová. Žáci od 2. ročníku se zúčastnili mezinárodní 
matematické soutěže Matematický klokan. Ve  škole 
proběhlo školní kolo rybářské olympiády (Břetislav 
Janotka – 1. místo, Zdeněk Zámečník – 2. místo, Aleš 
Janotka – 3. místo).

OP JAK – Operační program Jan Amos 
Komenský
Čerpáme finanční prostředky z programu OP JAK. 

Finanční prostředky jsou používány na  inovativní 
vzdělávání žáků, další vzdělávání pedagogických 
pracovníků a odborně zaměřená tematická a komunitní 
setkávání v ZŠ. Celková částka finančních prostředků 
na vybrané aktivity činí 824 263 Kč. Tuto částku během 
letošního a příštího školního roku použijeme převážně 
na  zaplacení výukových programů a  exkurzí. Některé 
jsme již zorganizovali v  podzimních měsících a  další 
jsme organizovali v  roce 2024. Nejnákladnější je 
doprava na  exkurze a  výlety, takže tímto způsobem 
umožníme všem žákům zúčastnit se  zajímavých akcí. 
Žáci mají všechny exkurze a  výukové programy 
zdarma.

Výukové programy
• Žáci 7.  třídy byli v  Jindřichově Hradci 

na promítání filmu Kambodža, po kterém následovala 
beseda.

• Žáci 4. a 5. třídy absolvovali výuku na dopravním 
hřišti v Jindřichově Hradci.

• V  rámci prevence rizikového chování všechny 
třídy absolvovaly výukové programy vedené 
pracovníky centra Theia, témata byla přiměřená věku 
žáků a  týkala se  například finanční gramotnosti, 
mediální výchovy, virtuálního světa, šikany.

• Žáci 5.  třídy vedou kroniku kunžackého čápa, 
kam zapisují jeho přílet, počty mláďat, pozoruji aktivitu 
čápů na hnízdě.

• Na hvězdárně v  Jindřichově Hradci byli žáci 1. a 
2. třídy.

• Prvňáci absolvovali program Veselé zoubky.
• Kunžackou knihovnu navštívili děti z 1., 3.  a 

5. třídy.
• 8.  třídu navštívila ředitelka organizace Otevřená 

okna paní PaeDr. Drahomíra Blažková a  seznámila 
žáky s činností této organizace. Ti jí předali šek ve výši 
4  424,- Kč, peníze získali z  prodeje výrobků 
na vánočních trzích.

8. třída připravila program pro žáky I. stupně

Biologická olympiáda

Rybářská olympiáda
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• Žáci druhého stupně zhlédli v  rámci projektu 
Ozvěny ekofilmu krátké filmy Planeta Praha a  Voda 
ztracená a vrácená.

• Všichni žáci se  zúčastnili programu Roztančená 
škola.

• Stejně tak si všichni žáci mohli vyzkoušet být 
chvíli paleontology. Absolvovali výukový program 
Trilopark.

Exkurze
• Žáci 6. a 7. třídy spolu se členy ekotýmu navštívili 

v dubnu Národní muzeum v Praze. Prohlédli si nejen 
sbírky muzea, ale také absolvovali výukový program.

• 9.  třída navštívila záchrannou stanici v  Třeboni 
a byli i na prohlídce Schwarzenberské hrobky.

• Na  technické výstavě VIDA v Brně byli žáci 4. a 
5.  třídy spolu s  ekotýmem, také zde absolvovali 
výukový program.

• Žáci 1.  a 3.  třídy v  březnu byli v  Jindřichově 
Hradci u  hasičského záchranného sboru, kde si 
prohlédli hasičskou techniku a  absolvovali výukový 
program.

• Na konci dubna žáci 8. a 9. ročníku byli na exkurzi 
v Památníku Terezín, kde spolu s průvodcem navštívili 
Malou pevnost a pak byli v Magdeburských kasárnách 
a v ghettu.

Návštěva knihovny

Trilopark

Otevřená okna

VIDA Brno
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Plavání
Zcela pravidelně se  žáci 3.  a 4.  ročníku účastní 

plaveckého výcviku, který se  uskutečňuje v  bazénu 
v  Jindřichově Hradci. Kurz má rozsah deseti 
dvouhodinových lekcí. Letos si vyzkoušeli plavání 
i  žáci z 1.  a 2.  ročníku, kteří absolvovali dvě 
dvouhodinové lekce.

Sport
• Ve škole byl uspořádán turnaj ve stolním tenise.
• Žáci 1.  stupně se  zúčastnili fotbalového turnaje 

McDonald´s Cup. Startovali ve dvou kategoriích, a to  
1. – 3. třída a 4. a 5. třída.

• Žáci II. stupně reprezentovali školu v  turnaji 
minifotbalu.

• Žáci I. stupně se  zúčastnili okresního kola 
plaveckých závodů. Ocenění získala Sára Teršová 
(3. místo).

• 14. května naši školu reprezentovalo 28 závodníků 
v  atletických soutěžích Poháru Českého rozhlasu. 
Nejlepších výsledků dosáhla Karolína Stránská – 
2. místo ve vrhu koulí.

• Od  konce března se  dvakrát týdně ráno před 
vyučováním konají tzv. olympijské běhy, kdy žáci pod 
vedením p. učitelky Chrstošové vyběhnou na  trasu 
dlouhou 1 kilometr. Účast na  běhu je dobrovolná, 
pokaždé běží deset až dvacet dětí.

Hasičská zbrojnice  J. Hradec

Národní muzeum Praha

Národní památník Terezín

Atletické závody

Atletické závody
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120. výročí
V letošním roce slavíme 120. výročí od otevření naší 

školní budovy. Začali jsme slavit už v  tomto školním 
roce. 15.  května jsme uspořádali vystoupení žáků 
ke  Dni matek. V  programu vystoupili žáci I. stupně 
a děti, které navštěvují dramatický kroužek.

S  dětmi toto výročí oslavíme v  září týdenním 
projektem Happy Kids. Pro veřejnost chystáme oslavu 
v  sobotu 7.  září, kdy bude škola otevřená veřejnosti, 
a  chceme ukázat nejen prostory budovy, ale také 
chystáme výstavky, ukázky práce žáků, ukázky 
pomůcek. V ten den také proběhne setkání současných 
a  bývalých zaměstnanců školy. Den vyvrcholí 
koncertem skupiny Wild Sticks. K  tomuto výročí 
v y d á m e p u b l i k a c i . B u d e o t e v ř e ný e - s h o p 
SchoolsUnited, kde si bude možné zakoupit trička, 
mikiny, sportovní oblečení, doplňky s  logem ke 
120. výročí.

Na tuto oslavu zveme všechny občany 
Kunžaku, všechny naše bývalé i  současné žáky 
a jejich rodiče.

Poděkování
Závěrem bych chtěla upřímně poděkovat všem 

žákům, kteří vzorně školu reprezentují na  různých 
soutěžích a  kteří také poctivě pracují během celého 
školn ího roku . Mé poděkování pa t ř í všem 
pedagogickým pracovníkům, kteří nejen vyučují, ale 
pro žáky chystají mnoho zajímavých aktivit. Děkuji 
i všem provozním zaměstnancům, bez kterých by škola 
nemohla tak dobře fungovat. Děkuji našim sponzorům, 
kteří pomáhají dětem zlevnit různá kulturní 
vystoupení, výukové programy a  výlety. Všem přeji 
krásné prázdniny plné zážitků a pohody.

Eva Krafková, ředitelka školy

Vystoupení ke Dni matek

Vystoupení ke Dni matek

Vystoupení ke Dni matek

Vystoupení ke Dni matek
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TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA 
KUNŽAK – ODDÍL FOTBALU 

Jarní část sezony, která dosud stále probíhá, můžeme 
již nyní hodnotit jednoznačně pozitivně. Mládežnické 
týmy a  jejich trenéři pokračují ve  výborné práci 
a viditelných výsledcích. Spolu s počtem dětí v  těchto 
kategoriích neustále roste i  jejich kvalita. Po  ne zcela 
vydařené podzimní části soutěže, se opět do předních 
pozic tabulky vrátilo mužstvo mužů, a to díky výrazně 
zlepšeným výkonům a projevem týmového ducha.

Mládež – mladší přípravka (U9), mladší žáci (U13) 
a dorost (U18):

Po úspěšném zakončení podzimní části soutěží 
Okresních přeborů, pokračují i  nadále ve  stejném 
nasazení kategorie mladší přípravky (U9), mladších 
žáků (U13) a dorostu (U18).

Ve velmi dobrém světle z  pohledu organizace 
i výsledků se naše mládežnické kategorie prezentovaly 
během únorového domácího halového turnaje.

Všechny kategorie nadále pracují na  co nejlepších 
výsledcích i  přes to, že zejména v  kategorii dorostu 
jsme pro tuto sezonu nováčky a  zápasy jsou pro nás 
velice náročné, avšak současně pro tyto borce více než 
poučné. V  tomto směru musíme rovněž vyzdvihnout 
pokračující snahu a zájem dorostenců o aktivní zapojeni 
do týmu Mužů. Za jejich nasazení jim všem patří velké 
“DÍKY‘‘.

Aktuálně naše dětská základna činní kolem 40 dětí. 
Mládežnické kategorie vede stejný realizační tým 
v podání trenéra Michala Nováka, společně s asistenty 
Davidem Račákem a Sabinou Roninovou.

Děti se už nyní mohou těšit na další letní fotbalové 
soustředění, které už několik let realizační tým 
připravuje. ⚽

Muži:
Není tajemstvím, že podzimní část sezony nezastihla 

naše mužstvo mužů ve  zcela dobrém rozpoložení. 
Mužstvo přezimovalo s 12  body na 10.  místě z 12 
účastníků, se skóre 35:47. Tým tak do jarní části sezony 
potřeboval nutnou změnu jak výkonnostní, tak 
organizační. První impulsem z kraje roku byla obměna 
členů Výkonného výboru, který si mimo jiné zadal 
za  cíl zlepšení komunikace nejen uvnitř mužstva, tak 
i  navenek. Mužstvo během zimní přípravy posílil 
po  několikaleté pauze Denis Mašek a  stal se  jeho 
nedílnou součástí. Naše mužstvo se  rovněž zúčastnilo 
Zimního poháru – ČP OFS, ve  kterém po  velmi 
povedených zápasech s celkovými 12 body a skóre 19:8, 
obsadilo 2. místo.
Čerstvý vítr do  plachet mužstva a  dobrý pocit 

z předvedených výsledků ze Zimního poháru přinesly 
sebevědomí a  potřebnou s í lu ce lému týmu 
do  nadcházejících bojů jarní části fotbalové sezony, 
ve  které, 2 kola před jejím koncem, se  naše mužstvo 
nachází na 4.  příčce s  průběžnými 32  body a  skóre 
82:70. Přičemž na  jaře naši kluci získali 20  bodů z 9 
zápasů, během nichž nadělili soupeřům 47  branek 
a pouze 23 jich lovili z vlastní sítě.

Průběžně nejlépe skórujícími hráči jsou Filip 
Koranda (31), Fanda Fáber (20) a  Filip Vilímek (11). 
Jednoznačně hlavními faktory jarních úspěchů jsou 
zodpovědný přístup všech hráčů do  každého zápasu 
a kolektivní snaha a komunikace uvnitř týmu.

Velké poděkování a  respekt za  podporu patří 12. 
hráči v  poli, a  tím jsou NAŠI FANOUŠCI, kteří 
bezesporu s  pravidelnou vysokou návštěvností 
a mohutnou podporou dopomohli k výsledkům našeho 
mužstva.

I  přes pozitivní výsledky, má náš tým velký 
potenciál pro zlepšení, například v  oblasti tréninkové 
docházky.

Tým Mužů čeká během letní přípravy na  novou 
sezonu 2024/2025 několik přátelských utkání. Termíny 
a  místa utkání budou našim fanouškům včas 
oznámeny. ⚽
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Realizační tým: Beránek Miloslav, Brtník Josef 
a Vilímek Filip.

Výbor oddílu fotbalu:
Jménem nově sestaveného výboru fotbalového 

oddílu TJ Kunžak bychom rádi vyjádřili poděkování 
všem předchozím členům skončeného výboru 
za odvedenou práci a nasazení v předešlých obdobích. 
Dále bychom chtěli poděkovat trenérům, realizačním 

týmům a všem ostatním, kteří věnují 
fotbalu svůj volný čas a úsilí, a kteří 
podporují naše jednotlivé týmy 
v e  v š e c h k a t e g o r i í c h . N a š e 
poděkování rovněž patří sponzorům 
a  o b e c n í m u z a s t u p i t e l s t v u 
v  Kunžaku za  jejich pomoc při 
rozvoji sportu v  naší obci. Bez 
finančních prostředků by provoz celé 
TJ v dnešní době růstu a nestability 
nákladů na  energie, byl téměř 
nemožný. Poděkování si rovněž 
zaslouží samotní hráči všech týmů 
a  kategorií, kteří hrdě reprezentují 
obec Kunžak. V  neposlední řadě 
velkou měrou děkujeme našim 
fanouškům za  j e j i ch rostoucí 
podporu, jelikož oni jsou hlavní 
hnací silou našich týmů.
Výbor oddílu kopané TJ Kunžak 

od  jarní části sezony v  novém složení reprezentují 
Antonín Terš, Filip Vilímek, Pavel Hynek, Karel 
Winkler a Michal Novák.

Antonín Terš, předseda a člen Výboru fotbalu TJ 
Kunžak

Stolní tenis Kunžak
Sezonu 2023/24 jsme zakončili na třetím místě. 

Postup do krajské soutěže nám nabídl tým J.H. pinec, 
který musí tuto soutěž opustit, protože se jim tým 
rozpadl a jejich lepší hráči odešli do jiných klubů. 
Bohužel jsme  museli tuto nabídku odmítnout. 
Snažíme se o rozšíření našeho kádru a chtěli bychom 
znovu založit tým Kunžak B. Pro krajskou soutěž 
musíme do budoucna sehnat jednoho hráče krajských 
kvalit. Doufáme, že naši noví spoluhráči Martin 
Marjeník a Ondřej Dvořák vydrží své nasazené 
tréninkové tempo a díky nim založíme náš záložní 
tým.

Chci poděkovat Obci, že nám vychází vstříc 
s užíváním sportovní haly. Všem hráčům pak za jejich 
přístup a výkony během celé sezony.

Za stolní tenis dlouholetý předseda a hráč  
Pavel Rokyta
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Oddíl kuželek 
TJ Kunžak A
Áčko hraje nejvyšší krajskou soutěž KP I. Letos dosáhlo v KP I nejlepšího výsledku a se ziskem 30 bodů obsadilo 

2. místo z 12 účastníků. K postupu do divize chyběl jenom krůček a rozhodly zápasy s týmem Nových Hradů, které 
jsme oba smolně prohráli doma o 8 a venku 6 kolků. Tak snad se příští sezóna povede a budeme opět hrát o přední 
příčky.

Družstvo hrálo ve složení a dosáhlo následujících osobních statistik, pořadí jednotlivců v KP I:

TJ Kunžak B
Béčko hraje v krajské soutěži KP II a skončilo s 20 získanými body na solidním 7. místě. Celou sezónu se Céčko 

pohybovalo v  klidném středu tabulky, což při časté absenci 1-2  stabilních hráčů lze považovat za  velmi dobrý 
výsledek.

Družstvo hrálo ve složení a dosáhlo následujících osobních statistik, pořadí jednotlivců v KP II:
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TJ Kunžak C
Céčko hraje okresní přebor OP J. Hradec a skončilo se ziskem 10 bodů na 5. místě. Družstvu musíme především 

poděkovat za doplňování hráčů Béčka.

Družstvo hrálo ve složení a dosáhlo následujících osobních statistik, pořadí jednotlivců v OP:

V lednu a dubnu proběhly tradiční memoriály Franty Dvořáka a Bohoušova 30. 
Z mimosportovních aktivit patří poděkování všem, kdo přispěli svou prací při sečení u Suchdola.

Hodu zdar!

Hrůza Radek, org. pracovník
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Lední hokej 
Byla dohrána okresní hokejová soutěž AHS 

Jindřichův Hradec. Tým HC Kunžak skončil 
na  krásném druhém místě! Celou sezonu bojoval 
o  nejvyšší příčku a  při vzájemném druhém zápase 
s  budoucím vítězem celé soutěže HC Biowatt těsně 
zvítězil. Vypadalo to na  boj do  úplného závěru 
a  posledního zápasu. Jenže jak už to poslední dobou 
u týmu Kunžaku bývá, tak ke konci sezóny se hráči jen 
ztěžka scházeli a  prohrávali nebo remízovali s  týmy 
ze spodní části tabulky. Tak se tým Kunžaku strachoval 
o  pěkné umístění. Díky vzájemným zápasům to ale 
nakonec dobře dopadlo a  tým Kunžaku se  radoval 
z  konečného druhého místa. Po  osmi letech ukončil 
svou činnost zakladatel, vedoucí a  zároveň hráč HC 
Kunžak František Mrkva na postu vedoucího soutěže.

František Mrkva

Noc kostelů 
V  letošním roce se  v pátek 7.6.  v 18h  v kostele sv. 

Bartoloměje uskutečnila Noc kostelů. Návštěvníci si 
poslechli pěvecké vystoupení dětí z mateřské školy v 
podání Filípka, Ondráška, Káji, Terezky, Barunky, 
Emičky, Verunky, Kačenky, Vojtíška a Fanynky, klavírní 
vystoupení žákyň prvního stupně základní školy 
Anežky Dobešové a Annie Šárky Křenovské  
a za doprovodu varhan a kytary zazpívali dospělí. 

Filip Šimánek nás provázel celým 
večerem: svou historickou přednáškou, 
závěrečnou modlitbou 
a  adorací. Úvodní slovo 
před vstupem na  dvacet 
pět metrů vysokou věž si 

vzali žáci druhého stupně. Za  krásného 
počasí se  návštěvníci mohli občerstvit 
ve  stánku. Všem, kteří se  podíleli 
na přípravách a průběhu akce, patří velký 
dík.

M. Straková
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Slavnostní přijetí mladých hasičů 
do sboru

Ukliďme Česko

Činnost za I. pololetí roku 2024 
Zásahy za období leden – květen
24.1. Technická pomoc – strom na vozovce
17.2. Technická pomoc – transport pacienta
24.3. Technická pomoc – planý poplach
14.3. Dopravní nehoda
1.5. Technická pomoc – strom na vozovce
1.5. Požár lesa
1.5. Technická pomoc – strom na vozovce
1.5. Technická pomoc – strom na vozovce
2.5. Požár dopravního prostředku
2.5. Technická pomoc – strom na vozovce
15.5. Technická pomoc – strom na vozovce
17.5. Technická pomoc – transport pacienta
17.5. Požár nízké budovy

Činnost za I. pololetí roku 2024 
Ostatní akce
6.1. Turnaj v nohejbalu
6.1. Tříkrálová sbírka – mladí hasiči
12.1. Valná hromada SDH Kunžak
23.3. Hasičský ples
30.3. Výlov rybníku Kovářák + prodej ryb
6.4. Ukliďme Česko – mladí hasiči
30.4. Stavění a hlídání máje
18.5. Okresní kolo Hry Plamen

Tříkrálová sbírka Výlov rybníika Kovářák

Požár nízké budovy Před startem útoku CTIF Hra Plamen - Nová 
Včelnice
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Polární záře nad Kunžakem 
10. května 

Nad Kunžakem byla v  noci z 10.  na 11.  5.  2024 
viditelná polární záře.

Hra Plamen–okresní kolo Nová Včelnice 2024

Foto Robin PflugFoto Tomáš Drobil

Mezinárodní den dětí se konal dne 1.6.2024 na fotbalovém hřišti v Kunžaku.
Akci pořádal Svaz žen a Sbor dobrovolných hasičů.

Příprava požárního útoku Hra Plamen - Nová 
Včelnice
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Činnost seniorů STP Kunžak 
za 1.pololetí 2024 

K  1.pololetí má naše organizace 113 členů. Od 
začátku roku už nám zemřeli 4 členové, a to Jan 
Svoboda – 12.1.2024 Kunžak, Stanislava Krafková – 
8.4.2024 Kunžak, Jiřina Filsaková – 22.4.2024 Člunek, 
Josef Tlustý – 15.5.2024 Člunek. Moc vzpomínáme a 
děkujeme, čest jejich památce.

Dne 28.2.2024 se konala výroční členská schůze 
v zasedací síni OÚ v Kunžaku. O kulturní program se 
postaraly děti z MŠ Kunžak. Moc jim děkujeme, měly 
krásné vystoupení, které pod vedením paní ředitelky 
Veroniky Dobešové a všech učitelek se všem moc líbilo. 
Schůze se zúčastnil starosta Kunžaku Petr Král, starosta 
Člunku Jan Beránek, předsedkyně STP Dačice Marie 
Ste jskalová, za organizaci STP Studená je j í 
místopředseda. Byl odhlasován plán organizace na rok 
2024. Předsedkyně organizace Helena Kašpárková 
poděkovala sponzorům za jejich dary, díky kterým 
můžeme naše akce uskutečňovat. Jsou to OÚ Kunžak, 
OÚ Člunek, OÚ Střížovice. Díky také všem, kteří nám 
p o m á h a j í s  d o p r a v o u a u t y. P ř e d s e d k y n ě , 
místopředsedkyně, celý výbor a RK zůstávají stejné. 

7.2.2024 v  Bistru u Šindelářů v  Kunžaku se 
uskutečnila Maškarní merenda. Bylo zde 10 masek, 
hudba pan L. Severa a pan J. Tichý, účast 48 členů.

6.3.2024 Bistro u Šindelářů – MDŽ, hudba L. Severa 
a J. Tichý, muži předávali kytičky, bylo občerstvení, 
účast 60 členů. Pan Emil Majerník vlastnoručně upekl 

perníková srdíčka, za která mu děkujeme, a také díky 
za krásné tablo do kroniky.

27.3.2024 na OÚ v Kunžaku měl STP přednášku od 
PČR na téma kybernetická bezpečnost, bankovnictví, 
mobilní telefony. Přednášela por. Mžiková, naše účast 
36 členů.

7.3.2024 jelo 30 členů auty do Kamenice nad Lipou 
do Senior klubu na večer povídání o divadle a filmu. 
Na dotazy odpovídali herci Zlata Adamovská a Petr 
Štěpánek. Byl to příjemný večer, Zlata měla právě ten 
den narozeniny.

3.4.2024 Bistro u Šindelářů-Taneček-hudba L. Severa 
a J. Tichý, účast 40 členů. Další Tanečky budou až zase 
v říjnu.

19.4.2024 jsme byli ve Stráži nad Nežárkou v divadle 
na veselohře „Rodina je základ státu“. Jeli jsme 
autobusem, účast 48 členů.

24.4.2024 v ZŠ SNW v Kunžaku ve 14h – přednášku 
s promítáním filmu „Planeta Praha“ přednesla ředitelka 
školy Mgr. Eva Krafková. Účast 36 členů. Všem se to 
líbilo, následně se ještě dlouho diskutovalo.
Životní výročí v 1. pololetí 2024
Do konce 1.pololetí oslaví 12 našich členů životní 

výročí, přání a balíček dostane každý oslavenec, je 
předáno určeným členem výboru nebo předsedkyní. 
Na MDŽ, Velikonoce, kulaté narozeniny navštívíme 
naše členy v DPS v Kunžaku, DD v Nové Bystřici, DD 
Otín a Jemnice. Zde s nimi strávíme krásné odpoledne, 
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něco dobrého př ivezeme, předáme dárečky, 
zavzpomínáme a je nám dobře.

2.6.-7.6.2024 jedeme na zájezd autobusem-48 členů-
na Slovensko-Roháče, Nízké Tatry. Ubytování máme ve 

wellnesshotelu Julianin dvor-Habovka, průvodci 
Martička a Dušan Skurčákovi, již jsme s nimi byli v roce 
2017 a v  roce 2022 a od té doby jsme ve spojení. 
Program bude na 6 dní podle počasí a domluvy.

Ještě bych chtěla moc a moc poděkovat za sebe, byla 
jsem koncem února v nemocnici na interně v J. Hradci, 
můj stav byl vážný. Pod vedením primáře MUDr. 
Richarda Stoupence jsem se dala dohromady, měli jste o 
mě strach, vaše návštěvy ať v  nemocnici nebo doma 
moc pomohly, ještě jednou moc děkuji všem.

Ještě jednou celý výbor děkuje našim sponzorům, 
děkuji naší předsedkyni, nemá to jednoduché, snad 
jsme dobrá parta a všichni držíme pospolu, také děkuji 
celému výboru a všem, kteří nám pomáhají.

Ať se nám léto vydaří, užijte si sluníčka s vnoučaty a 
pravnoučaty, všem hodně zdraví, ať se po prázdninách 
shledáme v plné síle.

-foto a text dodala Božena Matoušková, kronikářka-
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Ochrana životního prostředí je 
pro naši společnost prioritou 

E l e k t r o s p o t ř e b i č e j s o u s o u č á s t í n a š e h o 
každodenního života a jen těžko si jej bez nich 
dokážeme představit. Elektroodpad je tak v  současné 
době jedním z nejrychleji rostoucích druhů odpadu. Pro 
zaj iš tění sběru a recyklace j iž vyslouž i lých 
elektrozařízení si naše obec vybrala ke spolupráci 
kolektivní systém ASEKOL. Elektroodpad obsahuje 
řadu zdraví škodlivých materiálů a díky zajištění 
správné recyklace vysloužilých elektrozařízení 
přispíváme k  ochraně životního prostředí. Recyklace 
navíc umožňuje  opětovné materiálové využití a patří 
mezi základní principy cirkulární ekonomky. Míra 
opětovného materiálového využití je velmi vysoká a 
dle jednotlivých typů výrobků dosahuje až 95 %.

Jakým rozsahem naše obec přispěla k lepšímu 
ž i v o t n í m u p r o s t ř e d í , s e d o z v í d á m e z 
environmentálního vyúčtování zpracovaného 
společností ASEKOL. Díky zodpovědné recyklaci 
vznikají úspory spotřeby elektrické energie, primárních 
surovin, vody, okyselování prostředí a produkci 
skleníkových plynů.

Certifikát environmentálního vyúčtování vyčísluje 
přínos naší obce k ochraně přírody v roce 2023. Vyplývá 
z ně j , že díky množství námi odevzdaných 
elektrozařízení jsme uspořili 46,65 MWh elektřiny, 
4  470,26 litrů ropy, 136,60 m3 vody a 1,90 tun 
primárních surovin. Navíc jsme snížili emise 
skleníkových plynů CO2 ekv. o 2,41 tun, a produkci 
SO2 ekv. (který zapříčiňuje okyselování prostředí) o 
165,46 kg.

Každý kus vytříděného elektra se počítá, což 
dokazuje příklad 100 vytříděných notebooků, které 
uspoří 10 MWh elektřiny. Takové množství odpovídá 
3 l e t é s p o t ř e b ě e l e k t ř i n y r o d i n y ž i j í c í v e 
s t a n d a rd n í m  b y t u . Z a 1 0 0 k g v y t ř í děnýc h 
elektrospotřebičů se ušetří takové množství ropy, které 
by stačilo na výrobu benzínu pro cestu z  Prahy do 
Paříže. Děkujeme všem, kteří pečlivě třídí odpad a 
přispívají tak k ochraně životního prostředí.

*Environmentální vyúčtování je vypočítáváno 
pomocí studie životního cyklu výrobku (tzv. LCA – Life 
Cycle Assessment), která vypovídá o dopadech výroby 
a recyklace jednotlivých elektrozařízení na životní 
prostředí. Studie zohledňuje všech 6 skupin 
elektrospotřebičů, jejichž zpětný odběr kolektivní 
systém ASEKOL zajišťuje.

Knihovna 

Začátkem nového roku se  v  knihovně uskutečnila 
Cestovatelská přednáška o  pěší pouti napříč Itálií. 
Děkujeme za  účast všem, kteří dorazili a  zároveň tak 
přispěli Farní Charitě v  Jindřichově Hradci, a  to 
konkrétně na koupi nového auta. V průběhu jara byly 
do  knihovny zakoupeny nové podsedáčky, které tak 
zpříjemnily dětem pobyt na  různých programech 
obecní knihovny. V  měsíci březnu proběhla Noc 
s  Andersenem. Knihovnu také v  rámci vyučování 
navštívily děti z  první, třetí a  páté třídy. Děti 

se seznámily s chodem knihovny, některé starší děti si 
půjčily knihy domů. Přečetli jsme si společně 
pohádkový příběh s různými doprovodnými aktivitami 
a  vyrobili záložky do  knihy. Knihovna se  na vás těší 
s  novými tituly a  je otevřená dalším kulturním 
sešlostem.

knihovnice Maruška
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Informace PČR 

Upozornění pro držitele zbrojních 
průkazů

Krajské ředitelství policie Jihočeského kraje oddělení 
služby pro zbraně a  bezpečnostní materiál Jindřichův 
Hradec upozorňuje držitele zbrojních průkazů, že 
do  konce roku 2024 zaniká v  našem okrese platnost 
zbrojních průkazů u 150 držitelů!

Tímto vyzýváme příslušné držitele, aby v případě, 
že i nadále chtějí být držiteli zbrojního průkazu, si včas 
požádali u příslušného útvaru policie o vydání nového 
dokladu.
Žádost o  vydání nového zbrojního průkazu 

předkládá jeho držitel podle místa trvalého pobytu 
nejméně 2 měsíce a nejdříve 6 měsíců před uplynutím 
doby platnosti dosavadního zbrojního průkazu.

K  žádosti o  vydání nového zbrojního průkazu je 
žadatel povinen připojit:

- posudek o  zdravotní způsobilosti ne starší než 
3 měsíce,

- 1 fotografii,
- správní poplatek ve výši 400 Kč.
V  případě zániku platnosti zbrojního průkazu je 

držitel povinen do 10 pracovních dnů tento odevzdat 
příslušnému útvaru policie. Je-li držitelem zbraně 
a  střeliva, je povinen odevzdat též zbraň, střelivo 
a průkaz zbraně.

Držitelé zbrojního průkazu, nenechávejte výměnu 
zbrojního průkazu na poslední chvíli a dostavte se na 
policii včas, jak Vám ukládá zákon!

Př ípadné dotazy a  informace Vám budou 
poskytnuty na tel. č. 974233300, 974233301.

P o z o r n a  n o vý t r i k p o d v o d n í ků , 
neinstalujte si aplikace z neověřených zdrojů

Policisté v  Jindřichově Hradci přijali oznámení 
o  internetovém podvodu, který zde ještě neřešili. Jde 
o  případ, kdy si do  telefonu můžeme stáhnout 
škodlivou aplikaci Čtečka PDF, která se  za pravou 
aplikaci pouze vydává. Tato škodlivá aplikace poté 
vypíná používání otisku prstu nebo ověření obličeje 
u bankovní aplikace a čeká, až uživatel zadá k otevření 
aplikace PIN, který následně zcizí. Poškozená žena, 
která se na policisty v Jindřichově Hradci obrátila, tímto 
trikem podvodníků přišla o částku přesahující 130 tisíc 
korun. Neznámý pachatel se  jí takto dostal do  jejího 
účtu a  provedl několik internetových zahraničních 
plateb. Policisté proto varují občany před stahováním 
aplikací z neověřených zdrojů. Také si vždy kontrolujte, 
jaká práva novým aplikacím udělujete a pravidelně si 
aktualizujte telefon.

Chtěly investovat, přišly o peníze
Poškozená žena z Jindřichohradecka byla na sociální 

síti kontaktována neznámým pachatelem s  nabídkou 
výhodných investic do  kryptoměny. Dle instrukcí 
pachatele si nainstalovala do svého mobilního telefonu 

aplikaci pro investování, ve  které se  zaregistrovala 
a  vytvořila si zde kryptoměnovou peněženku a  v 
několika případech nakoupila digitální měnu, kterou 
zaslala pachateli. Nákup měny prováděla svojí platební 
kartou. Přišla o  více než 500  tisíc korun. Další 
poškozená, tentokrát žena z Novobystřicka se nechala 
neznámým pachatelem přesvědčit k  instalaci aplikace 
pro vzdálený přístup do  svého notebooku, rovněž 
se  jednalo o výhodné investice do kryptoměny. Tímto 
umožnila pachateli založit bankovní účet a  sjednání 
několika půjček na  její jméno, které přesáhly 800  tisíc 
korun.

Pokud přemýšlíte, jak zhodnotit své úspory, 
vybírejte velmi obezřetně, do  čeho a  s jakými poradci 
budete investovat. Podvody, ve  kterých hrají roli 
vysoké zisky z  investic, jsou velmi propracované 
a  naletět je poměrně snadné. Vše většinou začíná 
výhodnou nabídkou v  podobě internetové reklamy. 
Podvodníci ochotně nabízejí pomoc s  investicemi 
do kryptoměn, často s příslibem velkého výnosu.

Ověřte si věrohodnost investičního poradce.
Za žádných okolností neposkytujte nikomu 

vzdálený přístup do vašeho počítače, mobilu apod.
Chraňte své osobní údaje, přístupová hesla a údaje 

z platebních karet.
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Zadejte nebo vložte text
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